
Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Hjemme- og sygepleje

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål

1. Via sygeplejefaglig 

udredning sikre fokus på risici 

og potentielle risici.

Sygeplejen arbejder kontinuerligt med at sikre fokus på 

grundige sygeplejefaglige udredninger. Dertil er der arbejdet 

med at assistenterne som også leverer sygeplejeydelser, de også 

opkvalificeres i kravene til dokumentation og observationer 

under sygeplejefaglig udredning. Det sker ved introduktion og 

der har været afholdt faglige møder, hvor emnet har været på. 

Nej

De sygeplejefaglige udredninger er første gennemgang af behovet 

for sygeplejeydelser, og derved også i denne udredning, man 

kommer rundt om hele sagen. og sikrer fornøden viden. Dertil er 

det også via udredningen der sættes mål, men også her der 

gennemgås potentielle risici. og der justeres, når borgers situation 

ændres. Det er det fælles udgangspunkt for opgaverne og pga. 

stigning i opgaver er det forsat relevant med stort fokus på denne 

del af opgaven. 

2. Samarbejde tværsektorielt - 

kommunikation på tværs af 

sektorer (herunder sygehuse og 

praktiserende læger).

Der har været arbejdet ihærdigt på at sikre fokus på 

behandlingsansvar og aftaler på de enkelte forløb og ydelser. 

Samt fokus på at inddrage relevant viden fra diverse 

samarbejdspartnere. Det sker via tavlemøder med regionen, via 

sparringsmøder mellem SSA og sygeplejerske,  og i dialog med 

praktiserende læger samt egen visitation.

Ja

Det er et nødvendigt fokus at forsætte med at have. Vi erfarer 

kontinuerligt forandringer i sundhedsvæsnet, hvor hvem vi skal 

samarbejde med ændres. Grundlæggende er dog at vi tager afsæt i 

rammerne i sundhedsaftalerne og sikrer medarbejdernes kendskab 

til disse. 

3. Kompetenceudvikling og 

fokus på rekruttering - herunder 

borgernær sygeplejeuddannelse 

og mentaliseringskurser.

Vi har ikke kunne sende afsted på borgernær sygepleje pga. 

manglende økonomi. I hjemmeplejen er der fokus på 

rekruttering. Blandet andet starter 10 ufaglærte på EVU 1 

forløb (17 ugers SSH udd.forløb) efter de er blevet 

realkompetencevurderet til dette forløb. Medarbejdere, som 

ikke nødvendigvis havde tænkt de skulle tage uddannelse, men 

som nu har større sandsynlighed for at fastholdes i jobbet. 

Dertil køres AMU kurser, hvor vi får godtgørelse for 

deltagelsen.

Nej
Det er en forsat nødvendighed at have fokus på disse emner. Der er 

et forankret metode, så det kræver ikke længere ekstra indsatser.

Fokusmål fortsat relevant og begrundelse
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Hjemme- og sygepleje

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse

1. Rehabiliteringsmuligheder i 

alle nye og igangværende 

borgerforløb.

Der er en igangværende intern undersøgelse og dialog omkring 

hvordan vi bedst kvalitetssikrer indsatser, mål og fokus i 

rehabiliteringsforløb. Arbejdet skærper fokus i forløbene, og 

giver indsigt i, hvordan vi får mest værdi ud af 

rehabiliteringsforløbene.

Ja
Arbejdet pågår, men er aktuelt pauseret pga. overgang til Nexus, 

men forventes at være færdigt i starten af 2023.

2. Understøtte borgerne i mest 

mulig i mestring af eget liv.

Kontinuerligt fokus som blandt andet understøttes af 

tværfaglige dialogen på holdmøder, hvor særligt 

hjemmeterapeuter er med til at dagsordenssætte emnet. Dertil 

kommer også vores fokus på mentalisering og 

rehabiliteringskompetencer, som styrker vores evner til at se 

borgerens behov. 

Ja

Der vil forsat være behov for at borgeres egne ressourcer bringes 

mest muligt i spil. Dette både ift. et økonomisk perspektiv, men i 

høj grad også for at sikre borgenes autonomi og livskvalitet. 

3. Indtænke teknologiske 

muligheder (Skærm, Dose 

Can).

Der er et igangværende projekt med implementering af 

skærmbesøg. Der er lagt en plan for udrulning af dette projekt. 

Dose Can er implementeret, men det konstante fokus hvor 

velfærdteknologi følger med er nødvendigt. Ved 

implementering af teknologier fordres arbejdsgange og 

kompetencer, som ikke nødvendigvis er lige for eller mulige i 

plejen.

Ja

For at imødekomme krav hos borgerne, opgavestigning og mindste 

påvirkningerne af rekrutterings udfordringer er fokus forsat 

nødvendigt
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Hjemme- og sygepleje

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse

1. "I Sikre hænder".

Indsatsen har været drevet i et hjemmeplejeområdet og 

erfaringer videreføres til øvrige dele af organisationen. Pga. 

besparelser i sygeplejen har det været nødvendigt at sænke 

tempo ift. implementering i et område mere, og det påvirker 

også kraften hvormed vi kan videreføre erfaringer, men der er 

fokus på at der videreføres.

Ja
I sikre hænder handler om at sikre patientsikkerheden. Det vil være 

et kontinuerligt fokus.

2. Triagering og 

hverdagsobservationer sikrer 

rettidig handling på tilstande.

Ved gennemgang af dokumentationspraksis erfares at der i stor 

grad anvendes triagering. Kvaliteten af disse kan svinge, men 

det er ikke oplevelsen/erfaringen, at der ikke sker relevant 

handling på observationer. Det handler mere om, hvorvidt der 

er tydelighed i dokumentationen hele vejen igennem. Det vil 

derfor være et fokus i overgangen til nyt omsorgssystem

Ja
Der skal forsat sikres relevant handling på ændringer i borgernes 

situation.

3. Tværfaglige dialoger i 

dagligdagen og ikke mindst på 

holdmøder – sikrer at vi 

arbejder helhedsorienteret og 

med flere øjne på.

Tværfaglige dialoger og holdmøder er en indgroet del af 

praksis. Der er nogle samarbejdsflader særligt ift. demens og 

kontinens, som har været under forandring og som derfor er 

mere usikre end normalt. Der skal arbejdes på at nye 

arbejdsgange bliver bekendt hos alle. 

Ja
Kompleksiteten i det enkelte borgerforløb afgør behovet for 

tværfaglighed.

4. Sikre systematik i vores 

arbejde – fx vejning af borgere 

med ernæringsydelser.

Der har været afprøvet arbejdsformer for vejning og screening 

af borgerne. Næste skridt er at sikre, at disse bliver normal 

praksis i alle områder. 

Ja
Ældre er i øget risiko for utilsigtet vægttab. Det er derfor vigtigt at 

vi sikrer arbejdsgangene fungerer hele vejen rundt. 

5. Delegere ydelser jf. 

kompetencer for at sikre færrest 

muligt i borgers hjem.

Vi har fokus på delegering, og har en vel implementeret praksis. 

Vi er udfordret på SUL ydelser i aftenvagt, men det handler om 

at sikre nok af de relevante kompetencer i vores aftenvagtshold. 

Det er på landsplan udfordrende med dette i aftenvagterne. Vi 

ser derfor på metoder, hvor vi på tværs af geografier løser 

opgaven. Det kan øge køretid, men sikre borgerne får ydelserne. 

Ja

Der er forsat behov for at sikre at vi tænker oplæring af borger, 

teknologi eller delegering når disse ting er muligt. Dette medfører 

vi leverer ydelserne sikkert, tager hensyn til borgernes ressourcer og 

inddrager alles kompetencer i opgavevaretagelsen. 
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Hjemme- og sygepleje

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse
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er 1. "Dit hjem er min 

arbejdsplads" kan være et 

indbygget dilemma. Løbende 

dialog omkring, hvordan vi 

bedst sikrer både arbejdsmiljø 

og borgernes oplevelse af. at 

deres hjem ikke "invaderes".

Vi har arbejdet på at få vores APV medarbejdere i større dialog 

og synlighed for medarbejderne der leverer opgaverne i 

hjemmene. Derved øges fokus på forflytninger og fysisk 

arbejdsmiljø. Det øger medarbejderens viden om muligheder 

for at løse opgaverne med mindst mulig belastning for dem 

selv, og dermed fokus på at mindste arbejdsskader og sikre et 

bæredygtigt arbejdsliv. 

Nej

Der er kontinuerligt situationer, hvor man som medarbejder skal 

være godt rustet ift. viden om hensigtsmæssig håndtering af 

forflytninger, og derved sikrer vi størst mulighed for at fysisk 

nedslidning ikke bliver en faktor i arbejdslivet. Det er dog et 

forankret fokus, så det kræver ikke længere ekstra indsatser

1. Via personalemøder "klæde 

medarbejderne på" med viden 

om aktivitetscentrenes 

muligheder.

De plejeområder der ligger hvor der også er aktivitetscentre, har 

arbejdet med ledsagelse til aktiviteter. Hvilket har øget viden og 

kendskab. Ordningen er sparet væk og særligt for Slagelse og 

Dalmose skal der ses på, hvordan plejen kan understøtte 

borgerne i at benytte aktivitetscentrene.

Ja

Borgere der modtager pleje er typisk i en ændret livssituation og 

dermed i øget risiko for ensomhed. En andel af borgerne fortæller 

dog at de oplever transport som en hindring for at møde i 

aktivitetscentre.

2. "Følge på vej" - via 

ensomhedsmidler
Midlerne er stoppet. Nej Ingen finansiering. 
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Veldfærdsteknologi

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål

1. Systematisk vurdering af det 

rehabiliterende potentiale i 

velfærdsteknologiske indsatser 

via Velfærdsteknologisk 

Teknologi Vurdering (VTV)

Der er arbejdet systematisk med Velfærdsteknologisk 

Teknologi Vurdering (VTV) både i forhold til igangsætning og 

evaluering af velfærdsteknologier. 

Nej
Der er implementeret systematik i brugen af værktøjet og det 

behøver derfor ikke være et fokusmål længere.

2. Styrke den tværgående 

indsats mellem Sundhed og 

Ældre og Handicap og Psykiatri

Der arbejdes kontinuerligt med at styrke tværgående indsatser 

mellem Sundhed og Ældre samt Handicap og Psykiatri.
Ja

Fokusmålet er forsat relevant, da der fortsat er et potentiale for 

videreudvikling af samarbejdet. Det kan understøttes af en 

tværgående velfærdsteknologisk strategi.

3. Synliggøre samt anvende den 

velfærdsteknologiske udstilling 

aktivt

Der arbejdes kontinuerligt med at synliggøre den 

velfærdsteknologiske udstilling. Det er sket ved at inddrage 

udstillingen i undervisningsøjemed, gennemføre indsats for 

synliggørelse internt blandt kommunens medarbejdere, 

velfærdsteknologisk terapeut tager borgere med i udstillingen 

og der er lavet en virtuel rundvisning af udstillingen, som kan 

tilgås via Slagelse.dk

Ja

Det er fortsat relevant at synliggøre og anvende udstillingen aktivt 

som en måde, at vise mulighederne i forhold til 

velfærdsteknologiske hjælpemidler for borgere og 

samarbejdspartnere. 

4. Øge samarbejdet med private 

leverandører og 

forskningsinstitutioner.

Der arbejdes kontinuerligt med dette bl.a. har kommunen 

deltaget i et udviklingsprojekt sammen med leverandør af en 

inkontinensforebyggende app og kommunen har lavet 

interessetilkendegivelse i udvikling af en træningsapp i et 

forskningsprojekt. Kommunen indgår derudover i et fora med 

privat leverandør om at udvikle plejekalds- og sensorområdet.

Ja

Det er forsat relevant at samarbejde med private leverandører og 

forskningsinstitutioner om at udvikle velfærdsteknologier - dog 

med den opmærksomhed, at teknologien der samarbejdes om skal 

være moden og relevant, da der ellers kan bruges en del 

organisatoriske ressourcer uden den ønskede effekt.
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Veldfærdsteknologi

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse
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1. Styrke samarbejdet med 

relevante områder og aktører 

(fx demenskonsulenter, 

bosteder, sundhedstilbud m.v.)

Der samarbejdes kontinuerligt med relevante områder, 

herunder bosteder, sundhedstilbud, plejecentre, hjemmepleje og 

Center for Specialundervisning. Der er samarbejde om bl.a. 

sensorer, plejekald, demensteknologier, gips, kontaktlægeapp 

træningsteknologier, skærm, medicinhuskere, bytte/lånebørs 

m.v. 

Ja

Fokusmålet er forsat relevant, da der fortsat er et potentiale for 

videreudvikling af samarbejdet. Det kan understøttes af en 

tværgående velfærdsteknologisk strategi.

1. Opsøge dialog med 

kommunale og private aktører 

samt almene boligselskaber, så 

velfærdsteknologi tænkes ind 

ved renovering og ny opførsel 

af boliger til ældre, fx 

døgnrytmelys, gips-system, 

sensorteknologi, vasketoiletter 

m.m.

Der har været arbejdet begrænset fokusmålet. Ja

Det er fortsat relevant at tænke velfærdsteknologi ind ved nybyg og 

renovering af boliger til ældre og handicappede. Det kan med 

fordel indgå i en handleplan til den kommende tværgående strategi 

for velfærdsteknologi.

2. Undersøge muligheder for 

puljemidler, der kan sikre 

velfærdsteknologi i boliger til 

ældre.

Der holdes løbende øje med muligheden for at søge puljemidler 

bl.a.. via statens tilskudsportal og fonde.dk. Der er aktuelt ikke 

relevante puljer at søge.

Ja
Fundraising kan understøtte den velfærdsteknologiske indsats i 

kommunen.

3. Undersøge relevante 

teknologier, der kan understøtte 

"Plejehjem i egen bolig".

Dette arbejde foregår kontinuerligt. Der arbejdes bl.a.. med 

GPS, skærmbesøg og medicinhuskere i eget hjem.
Ja

Det er fortsat relevant med et kontinuerligt fokus på 

velfærdsteknologier, der kan understøtte selvstændighed og frihed 

for borgere i eget hjem. Det kan potentielt øge livskvaliteten hos 

borgere og minimere ressourceforbruget i bl.a. hjemmeplejen.
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Veldfærdsteknologi

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse
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1. Synliggøre 

velfærdsteknologiske 

muligheder for borgere og 

medarbejdere i fremtidens 

aktivitetscentrene.

Der har været arbejdet begrænset med fokusmålet. Ja

Der kan bl.a. arbejdes med at fremvise velfærdsteknologiske 

hjælpemidler på aktivitetscentrene samt fremvisning af VT-

udstillingen for brugere af aktivitetscentre.
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Madservice Ernæringsteam

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål

1.  Fokus på ernæring herunder 

underernæring, uplanlagt 

vægttab og dysfagi (problemer 

med at tygge og synke)

Ernæringsteamet har vurderet at 1/3 af de borgerne som 

Madservice Skovvang producerer mad til har dysfagi. 

Ligeledes har Ernæringsteamet observeret en del borgere, som 

har været/er underernæret eller haft/har uplanlagt vægttab. Det 

ses værende essentielt at have fokus på, at borgerne bliver 

tilbudt morgenmad, frokost, hovedret- & bi-ret, samt 

mellemmåltider, alle i de korrekte konsistensen.

Ja

Fokusmålet er forsat relevant under madservice, for så vidt den 

kost der produceres til plejecentrene. Da ernæringsteamet er 

nedlagt i forbindelse med besparelser i 2022/2023 ligger opgaven 

med at følge den enkelte borgers ernæringsmæssige tilstand på de 

respektive plejecentre. 

2. Fokus på, at alle borger på 

plejecentre tilbydes EVS 

(ernæringsscreening)

Ernæringsteamet har haft særligt fokus på at EVS bliver udført 

kontinuerligt på alle plejecentrene i Slagelse Kommune.
Nej

Fokusmålet er ikke relevant under madservice, da ernæringsteamet 

er nedlagt i forbindelse med besparelser i 2022/2023. Fokus på 

EVS er fortsat relevant og vil blive varetaget på de respektive 

plejecentre. 

3. Prøvehandling på "fristevogn

På plejecenter Q4 har der været forsøg med en fristevogn der 

kører 2 gange dagligt imellem måltiderne for at sikre at småt 

spisende fik mere mad.  Fristevognen findes stadig, men i en 

væsentligt reduceret form, idet variationen i de forskellige 

fristelser er blevet meget mindre. Efter budgetreduktionen pr. 

1.7.2022 overvejes det dog at stoppe med ordningen da det er 

svært at nå den ekstra opgave. 

Nej
Var en prøvehandling som der efter budgetreduktionen ikke kan 

findes ressourcer til.
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Madservice Ernæringsteam

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse
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1. Fokus at se med 

borgerperspektiv på "måltidet" i 

forhold til rehabilitering

Det har stor betydning at maden ligner "rigtig mad" dette 

gælder både ved hoved og bi-retter, men også frokost og 

mellemmåltider i de forskellige konsistenser.

Nej
Det er altid relevant at sikre konsistenser i maden og derfor en fast 

del af praksis nu.
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1. Forbedret sundhedsprofil for 

alle - og Forebygge af sygdom 

understøtter hinanden.
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Myndighed

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål
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g Alle nye rehabiliteringsforløb, jf. §83a, registreres resten af 

2021 og frem for at afdække muligheden for at finde data, som 

der kan måles på, og som gør det muligt at målrette 

rehabiliteringsindsatsen fra 2022.

Eksempelvis, hvis det er muligt at udlede populationen af 

borgere,

-	• der ved rehab-indsats bliver selvhjulpne og kan klare sig 

uden hjælp

-	• der ved rehab-indsats kan undgå forværring i funktionsniveau

Siden august 2021 er der foretaget en registrering af alle nye 

rehabiliteringsforløb, jf. §83a. For at omdanne viden fra data til 

ny praksis er der i 2022 nedsat en arbejdsgruppe, der arbejder 

med at kvalitetssikre, målgrupper, indsatser og mål/fokus i 

rehabiliteringsforløbene.

Ja

Fokusmålet er fortsat relevant. Arbejdsgruppens arbejde er 

midlertidigt pauseret i 4. kvartal 2022 som følge af implementering 

af nyt omsorgssystem pr. 1. december 2022. Arbejdsgruppen 

fortsætter i 2023, hvor arbejdet med at omdanne viden fra data til 

ny praksis forventes afsluttet. Forventes afsluttet i foråret 2023.
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s Etablering af et kommunalt hjælpemiddeldepot på sygehuset for 

at gøre det gode borgerforløb nemmere ved udskrivelser:

Dialog med Slagelse Sygehus om etablering af et kommunalt 

hjælpemiddeldepot med fx kørestole, rollatorer og 

badetaburetter på sygehuset, så sygehusets terapeuter kan give 

borgeren hjælpemidlet med hjem med det samme ved 

udskrivelsen

Der har i foråret 2022 været dialog med Slagelse Sygehus om 

etablering af et kommunalt hjælpemiddeldepot på sygehuset. 

Sygehusledelsen har efter grundig overvejelse meldt tilbage, at 

Slagelse Sygehus pt. ikke har frie lokaler (m2) til et større 

hjælpemiddeldepot med kommunale hjælpemidler. Endvidere 

vurderer sygehusledelsen, at Slagelse-borgere vil få en særlig 

service, som borgere i andre kommuner ikke vil få.  

Nej

Fokusmålet er fortsat relevant, men pt. ikke mulig at realisere. Den 

primære begrundelse er, at der ikke er lokaler/kapacitet (m2) til et 

større hjælpemiddeldepot på Slagelse Sygehus. 
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Undersøge muligheden og behovet for en særlig boligløsning: 

”Plejehjem i eget hjem” – et tilbud til borgeren, som både kan 

og vil blive i eget hjem.

”Plejehjem i eget hjem” kan etableres, hvor det er muligt at 

tilbyde en målrettet, forsvarlig og koordineret hjælp ved brug af 

velfærdsteknologiske løsninger, som kan supplere den 

personlige fysiske hjælp

Fokusmålet indgår i  Handlingsplanen til Strategi for boliger til 

ældre, hvor den særlige boligløsning "Plejehjem i eget hjem" 

bliver undersøgt og muligheden nærmere belyst.

Nej
Fokusmålet er ikke relevant, da det indgår og belyses i 

Handlingsplanen til Strategi for boliger til ældre. 

Fokusmål fortsat relevant og begrundelse
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Plejecentret Blomstergården

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål

1. Mental sundhed for 

borgerne, bl.a. meningsfulde 

aktiviteter.

Frem til juli 2022, har vi haft mange meningsfulde aktiviteter 

for borgerne. Dette har kunne lade sig gøre via ekstra budget til 

klippekort, værdighedsmidler samt sommerpakke.

Fra 2. halvår af 2022 har vi ikke længere disse midler, hvilket 

begrænser aktivitetsniveauet i væsentlig grad.

På Blomstergården har vi startet en frivillig forening 

"Blomstergårdens Venner", der forhåbentlig kan understøtte 

tilbud om aktivitet.

Ja
Mental sundhed er en yderst vigtig del af borgernes trivsel. Der kan 

udføres aktiviteter, hvor vi i højere grad benytter frivillige.

2. Samarbejde med pårørende 

øges, b.la. pårørendegrupper.

Pårørendegrupper var et tilbud fra pårørendevejledere. Disse er 

ikke længere ansat grundet besparelser fra 2. halvår af 2022. Vi 

forsøger at inddrage pårørende i hverdagen, i Blomstergårdens 

Venner og ved aktiviteter. Vi oplever at det i stigende grad er 

svære at inddrage pårørende i hverdagen.

Ja
Grundet reduktioner har vi i stigende grad behov for pårørendes 

indsats i hverdagen.

3. Motion i arbejdstiden - for 

medarbejdere og beboere

Det blev aldrig en succes med bevægelse i arbejdstiden. 

Medarbejderne havde svært ved at gå fra kerneopgaven. 

Borgerne har tilbud om sjov og motion.

Nej Det er ikke en mulighed at trække ressourcer fra kerneopgave.

Fokusmål fortsat relevant og begrundelse
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Plejecentret Blomstergården

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse

1. Målrettede 

indflytningssamtaler med fokus 

på rehabilitering.

Der afholdes tværfaglige indflytningssamtaler efter indflytning. 

Dette har der altid været gjort på Blomstergården. De sidste år 

har vi tilbudt hjemmebesøg inden indflytning. Det vil kun 

sjældent kunne lade sig gøre fremadrettet og må prioriteres ud 

fra behov.

Nej Det er en fast opgave, der ikke kræver særlig fokus.

2. Fokus på kost, ernæring og 

måltider.

Ernæringsteamet er reduceret væk. På Blomstergården har vi en 

ernæringscirkel med ernæringsassistent, ernæringsansvarlige 

samt ergoterapeut. Cirklen varetager alle funktioner indenfor 

ernæring og har til formål at skabe udvikling. 

Nej Emnet er fortsat relevant, men en del af daglig praksis.

3. Brug af relevante 

velfærdsteknologiske løsninger

Blomstergården deltager i stort set alle velfærdsteknologiske 

projekter og har stor succes med hjælpemidlerne. Pt. afprøver 

vi robotstøvsugere og talende kopper. Det giver god mening i 

hverdagen og kan hjælpe med løsning af kerneopgave.

Ja

Det er relevant at fortsætte med dette fokusmål, men det 

forudsætter at velfærdsteknologisk afdeling har midler til at 

fortsætte, da plejecentrene ikke længere får tilført midler til dette.

1. Projekt "I sikre hænder" - 

undgå utilsigtede hændelser.
Sat i bero. Ja Vigtigt med fokus på patientsikkerheden.

2. Trivsel hos medarbejderne, 

bl.a. #Kommunepåennymåde#

Blomstergården er nok den virksomhed der er længst med at 

arbejde struktureret med medledelse efter sociokratiske 

principper. Det skaber engagement og vi oplever opgaven løses 

hurtigt og effektivt.

Ja

Metoder og redskaber i sociokrati medvirker til, at lederne har tid 

til ledelse og ikke er involveret i den daglige drift, fordi 

medarbejderne har kompetencer til at træffe beslutninger.

3. Forebyggelse af 

indlæggelser, bl.a. E-hospital

Ordningen er blevet permanent. Det giver fortsat god mening at 

borgeren kan blive i kommunalt regi. Der er planlagt 

kompetenceudvikling af personalet i den kommende tid. 

Effekten for borgere er, at behandling foretages i kendte 

omgivelser. Derudover økonomisk effekt for Slagelse 

Kommune, da borgerne ikke når at få funktionsnedsættelse 

under indlæggelsen.

Nej Ordningen er implementeret og kører i ordinær drift. 
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Plejecentret Blomstergården

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse

1. Informationsmateriale og 

hjemmesider optimeres ift. 

læsbarhed m.m.

Slagelse Kommune har netop fået ny hjemmeside. Nej Kommunens nye hjemmeside er mere læsevenlig.

2. Indretning af plejecentre - 

behovsafdækning og 

løsningsforslag

Ikke relevant på Blomstergården. Nej Nyere omgivelser.

3. Plejecenterlæger

Ordningen fungerer. Plejecentrelægerne kommer ugentligt på 

Blomstergården. Borgerne kan ikke længere ledsages til læge, 

derfor giver det særlig god mening.

Nej Ordningen er implementeret og kører i ordinær drift. 

1. Flere forskellige daghjems 

tilbud, nye målgrupper ex 

hjerneskadede.

Ikke fokusmål for Blomstergården.

2. Fortsættelse af diverse 

aktiviteter, når man flytter på 

plejecenter.

I forbindelse genåbning af budget 2022 og videreført i budget 

2023 er der ikke længere tildelt midler til klippekort, værdighed 

og aktiviteter, derfor er det en udfordring at fastholde de tilbud 

borgerne havde hjemme.

Nej

Det er dagligdags aktiviteter der er fokus på nu, fx døgnrytme, 

fastholde hjemlige aktiviteter der kan udføres alene samt ved 

inddragelse af pårørende.

3. Etablering af fællesskaber i 

plejecenterregi

Ledelsen er deltager på boliganvisningsmøder, hvor vi forsøger 

at matche nye borgere med de afdelinger, hvor der i forvejen 

bor ligesindede. Derudover forsøger vi at skabe hygge og 

fællesskab i afdelingerne.

Nej
Tænker ikke det er fokusmål. Det er en grundlæggende ting, vi altid 

forsøger at opnå.F
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Plejecentre Korsør

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål

1. Mental sundhed for borgerne, 

bl.a. meningsfulde aktiviteter.

Der foregår stadig aktiviteter på plejecentrene i Korsør, men da 

en del af budgetgrundlaget for disse aktiviteter er skåret væk, 

sker det på en anden måde og på et væsentligt mindre niveau, 

end det gjorde før 1.7.22 hvor besparelserne blev gennemført. 

Vi forsøger, at inddrage flere frivillige og pårørende i forhold til 

at lave flere aktiviteter for beboerne. Det er dog svært idet der 

er bud efter frivilligheden mange steder fra.

Nej

Fokusmålet var hægtet op på de værdighedsmidler der nu er sparet 

væk. Et nyt og mere relevant fokusmål kan være rekruttering af 

frivillige.

2. Samarbejde med pårørende 

øges, b.la. pårørendegrupper.

Plejecentrene i Korsør har samtaler med beboere og pårørende 

ved indflytning, 3 måneder efter indflytning og årlige samtaler. 

Herudover er der ad-hoc. De faste møder foregår efter en 

skabelon for møderne. Herudover indkaldes pårørende og 

beboere ved større ændringer, såsom besparelser, 

plejehjemslægeordning mv. Der findes endvidere facebooksider 

for alle plejecentre for at fortælle om hverdagslivet.

Nej
Der er stadig fokusmål på at der foregår et tæt samarbejde, men nu 

en implementeret del af hverdagen.

3. Motion i arbejdstiden - for 

medarbejdere og beboere

Opgaven var hægtet op på værdighedsmidler og foregik indtil 

1.7.2022 i samarbejde med Fys-huset i Korsør.  Der foregår 

stadig motion for beboerne, men det er i reduceret omgang da 

budgettet ikke længere er der.

Nej Der er ikke længere budget til at forsætte ordningen.

Fokusmål fortsat relevant og begrundelse
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Plejecentre Korsør

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse

1. Målrettede 

indflytningssamtaler med fokus 

på rehabilitering.

Som beskrevet ovenfor holdes der indflytningssamtaler og en 

del af indholdet i disse samtaler er at arbejde på at vedligeholde 

beboernes fysiske formåen. Det er primært 

vedligeholdelsestræning der er tale om, men det sker også at 

beboerne kan trænes op til at blive bedre. Rehabilitering er også 

et fokusområde i forbindelse med kommunale og ældre tilsyn.

Nej Det er en fast opgave, der en  del af praksis.

2. Fokus på kost, ernæring og 

måltider.

Der er fortsat fokus på kost, ernæring og måltider på 

plejecentrene. Noget af fagligheden omkring ernæring er dog 

forsvundet ved at diætisterne er sparet væk. Der laves stadig  

EVS med fokus på småt spisende beboere, der laves jævnligt 

vejning af beboerne, og arbejdes med proteinrig og dysfagi-

kost. Måltidet er stadig i fokus idet det er en af højdepunkterne i 

løbet af dagen og derfor gør vi meget ud af det.

Nej
Opgaven er en fast del af praksis i hverdagen og ansvaret ligger på 

plejecentret.

3. Brug af relevante 

velfærdsteknologiske løsninger

Vi har indkøbt forskellige teknologiske løsninger såsom 

demenshjælpemidler mv. 
Nej

Velfærdsteknologiske hjælpemidler er fremadrettet hægtet op på 

den Velfærdsteknologiske Strategi som vil blive genbehandlet i 

2023.
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Plejecentre Korsør

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse

1. Projekt "I sikre hænder" - 

undgå utilsigtede hændelser.

Plejecenter Lützensvej har været en del af projekt "i sikre 

hænder" og har arbejdet med medicinfejl, fald og UVI. Der er 

opnået en række resultater, som er implementeret på 

plejecentret. Herunder blev medarbejderne på Lützensvej 

hædret i anledning af, at der i 100 dage ikke havde været 

medicinfejl. Projektet slutter i 2023 og det er tanken at metoden 

skal bredes ud til de andre plejecentre.

Nej
Det er fortsat relevant at arbejde med metoden, som er en del af 

praksis. Det konkrete projekt udløber i foråret 2023.

2. Trivsel hos medarbejderne, 

bl.a. #Kommunepåennymåde#

Vi arbejder konstant med trivsel på plejecentrene i Korsør, men 

gør det af mange forskellige veje. Vores fokus er især på 

ledelse, kerneopgaven og at vores medarbejdere får brugt deres 

kompetencer. Vores indikator for trivslen er ofte 

sygefraværsprocenten, som er 7,95% i øjeblikket og 

personaleomsætningen, som er 24%. Det er lavt i forhold til 

andre plejecentre. 

Nej
Det er relevant at arbejde med Trivslen, men det er en del af 

hverdagen.

3. Forebyggelse af 

indlæggelser, bl.a. E-hospital

Vi undgår helst indlæggelser, idet vi oplever at især demente 

beboere ofte bliver mere konfuse og dårlige af at komme på 

hospitalet. Generelt betyder plejehjemslægeordningen at der er 

færre indlæggelser blandt andet på grund af UVI, og at 

beboerne følges tættere.

Nej

Forventningen er pt. ikke at E-hospital skal udbredes til beboerne 

på plejecentrene, fokus er borgerne i egen bolig hjemme som 

modtager hjemme-/sygepleje.

1. Informationsmateriale og 

hjemmesider optimeres ift. 

læsbarhed m.m.

Vi arbejder løbende med at optimere informationsmateriale og 

hjemmesider, hvilket der også er fokus på i det kommunale 

tilsyn. Udover at vi arbejder med blandt andet 

indflytningsmateriale, frivillighedsbrochurer og har lavet en 

Facebook-side for hvert plejecenter for at få udbredt kendskabet 

til hverdagslivet på plejecentrene. Vi har for Q4 fået lavet en 

virtuel gennemgang af plejecentret.

Nej

Kommunens hjemmeside er nu gjort lettere tilgængelige. Der er 

relevant at informationsmateriale, hjemmesider mv. er læseligt og 

forståeligt.

2. Indretning af plejecentre - 

behovsafdækning og 

løsningsforslag

På plejecentrene i Korsør kunne vi forestille os forskellige 

projekter i forhold til indretning, det falder dog ofte på mangel 

på finansiering.

Nej
Så længe der ikke er budget til at gøre noget ved det er det ikke 

relevant.

3. Plejecenterlæger

Vi har plejecenterlæger. I forhold til samarbejde er der dog 

stadig en del knaster der skal på plads inden vi kan sige at det 

fungerer perfekt. Det er der forskellige grunde til, men vi prøver 

med jævnlige dialogmøder at få samarbejdet til at fungere.

Nej
Ordningen er nu implementeret. Der vil fortsat være fokus på 

samarbejdet. 

F
o

re
b

y
g

g
el

se
 a

f 
sy

g
d

o
m

 o
g

 F
o

re
b

y
g

g
e 

a
t 

k
ro

n
is

k
e 

sy
g

d
o

m
m

e 
fo

rv
æ

rr
es

Æ
ld

re
v

en
li

g
e 

b
o

li
g

er



Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Plejecentre Korsør

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse

1. Flere forskellige daghjems 

tilbud, nye målgrupper ex 

hjerneskadede.

Daghjemmet i Korsør lukkede i forbindelse med besparelsen i 

efteråret 2022.
Nej

Det er ikke relevant i forhold til Korsør, men i forhold til de andre 

daghjem.

2. Fortsættelse af diverse 

aktiviteter, når man flytter på 

plejecenter.

Vi tilbyder en række aktiviteter på plejecentrene, men har ikke 

mulighed for at ledsage beboere til aktivitetscentrene eller andre 

aktiviteter udenfor plejecentrene..

Nej
Budgetreduktionen på værdighedsmilerne betyder at vi ikke længere 

har ressourcerne til dette.

3. Etablering af fællesskaber i 

plejecenterregi

Vi forsøger løbende at de beboere der har glæde af at kunne 

have et samvær får mulighed for det. Blandt andet ved 

deltagelse i aktiviteter sammen og i spisesituationer.

Nej Det er løbende fokus på, at fællesskaberne udvikler sig. 
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Plejecentret Antvorskov

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål

1. Mental sundhed for 

borgerne, bl.a. meningsfulde 

aktiviteter.

På Plejecentret Antvorskov er der meningsfulde aktiviteter 

mindst 6 dage om ugen.
Nej Er en del af hverdagen og har været det i mange år.

2. Samarbejde med pårørende 

øges, b.la. pårørendegrupper.

På plejecentret Antvorskov har vi et meget godt samarbejde 

med beboernes pårørende. Pårørende deltager som oftest i 

indflytningssamtale og efterfølgende forventningsafstemning. 

Vi har et velfungerende bruger-/ pårørenderåd og vi afholder 

pårørende cafe.

Nej Har fungeret godt i mange år.

3. Motion i arbejdstiden - for 

medarbejdere og beboere.

Beboerne tilbydes individuel motion og motion i grupper. Vi 

har tidligere (for et par år siden) forsøgt med motion i 

arbejdstiden for medarbejderne. Vores erfaring er, at 

medarbejderne ikke prioriterede tilbuddet hvorfor det stoppede 

igen. 

Nej

Motion for beboerne har altid været et tilbud. Motion for 

medarbejderne i arbejdstiden er ikke relevant på Antvorskov (og 

slet ikke med de besparelser vi aktuelt står overfor).

1. Målrettede 

indflytningssamtaler med fokus 

på rehabilitering.

Når en ny beboer tilbydes en bolig på Antvorskov inviterer jeg 

altid til en indflytningssamtale (pårørende bliver også 

inviteret). Det har jeg altid gjort og det har jeg tænkt at 

fortsætte med. 

Nej Har vi altid gjort.

2. Fokus på kost, ernæring og 

måltider.

Plejecentret Antvorskov har eget produktionskøkken hvor 

maden tilpasses den enkeltes behov og ønsker. 
Nej Vi har fokus på ernæring og måltider.

3. Brug af relevante 

velfærdsteknologiske løsninger

Bruges i relevant omfang og hvor det giver mening. Vi har bl.a. 

en mobil interaktiv projektor (Omi Vista Mobii) til både 

siddende og stående aktiviteter.  

Nej Vi har fokus på brug af relevante velfærdsteknologiske løsninger.

Fokusmål fortsat relevant og begrundelse
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Seniorudvalget: Evaluering og opfølgning på Fokusmål 2022 - Plejecentret Antvorskov

Pejle-

mærker
Fokusmål Evaluering og status på Fokusmål Fokusmål fortsat relevant og begrundelse

1. Projekt "I sikre hænder" - 

undgå utilsigtede hændelser.

2. Trivsel hos medarbejderne, 

bl.a. #Kommunepåennymåde#

3. Forebyggelse af 

indlæggelser, bl.a. E-hospital

1. Informationsmateriale og 

hjemmesider optimeres ift. 

læsbarhed m.m.

2. Indretning af plejecentre - 

behovsafdækning og 

løsningsforslag

3. Plejecenterlæger Fungerer virkelig godt. Nej Er allerede etableret.

1. Flere forskellige daghjems 

tilbud, nye målgrupper ex 

hjerneskadede.

2. Fortsættelse af diverse 

aktiviteter, når man flytter på 

plejecenter.

3. Etablering af fællesskaber i 

plejecenterregi

På plejecentret Antvorskov vægter vi fællesskabet højt. Derfor 

har vi, udover måltiderne, mange fælles aktiviteter som foregår 

på vores fællesarealer.

Nej Er allerede etableret.
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